
PARAISTEN KAUPUNKI 

VAMMAISNEUVOSTO 

Aika: torstai 31.8.2023 klo 12.00–13.18 

Paikka: Ohjaamo, kaupungintalo 

 
Läsnä:  Alstrand Ulla  jäsen 

Andersson Christian puheenjohtaja 
  Bäckström Nina  varapuheenjohtaja 
  Henriksson Harold jäsen 
  Lehtilä Elina  jäsen 
  Lindblom Marianne jäsen 
  Lindman-Korpi Regina jäsen  Teamsin välityksellä 
  Nordström Mats jäsen 
  Stolzmann Marianna jäsen 
 
  Knuts Åsa  sihteeri 
 
Ylimääräisenä: Helin Robert  Mats Nordströmin ohjaaja 
  Hotanen Pia  hyvinvointiasioiden hankekoordinaattori § 27–29 
  Könönen Enni  markkinointiassistentti                                 § 27–30 
   
Poissa:  Lagerroos Bo  jäsen 
   
 
  § 27 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00. 
 

  § 28 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
  § 29 Hyvinvointiasioiden hankekoordinaattori Pia Hotanen, ajankohtaisinfo 

Hyvinvointiasioiden hankekoordinaattorina Pia Hotanen työskentelee henkilöstön 
työhyvinvointiin ja asukkaiden hyvinvointiin liittyvien asioiden parissa. Kaupunki ja Varha 
tekevät yhteistyötä ja luovat yhdessä erilaista toimintaa; yksi esimerkki tästä on Arkeen voimaa -
kurssi. Pia Hotanen kertoi myös kaupungin laajasta hyvinvointisuunnitelmasta ja 
hyvinvointitoimikunnasta.  
Pia Hotanen toivoi myös, että häneen (pia.hotanen@parainen.fi) tai Camilla Rautaseen 
(camilla.rautanen@varha.fi) otettaisiin yhteyttä, mikäli toiveissa on jokin muu kurssi. Kursseja 
voidaan järjestää myös saaristossa, mutta tällöin osallistujia on oltava vähintään kahdeksan. 

 
  § 30 Markkinointiassistentti Enni Könönen, tiedotusystävällinen yhteiskunta 

Kaupunki rakentaa parhaillaan viestintäjärjestelmää, jonka avulla se voi tavoittaa 
tiedottamisellaan mahdollisimman monet. Kaikkien tavoittamisessa on tiettyjä hankaluuksia, 
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koska alue on niin laaja, monet iäkkäät eivät omista tietokonetta ja lisäksi tiedottamisen on 
oltava kaksikielistä. Erilaisia viestintäkanavia on jo käytössä, kuten muun muassa kaupungin 
verkkosivut, Facebook ja Instagram. Kaupunki aikoo tehdä yli 65-vuotiaille kyselyn siitä, miten he 
haluavat saada tietoa kaupungilta.  
Neuvosto pitää hyvänä, että yli 65-vuotiaille tehdään kysely, koska monet iäkkäät eivät omista 
tietokonetta. Neuvosto toivoo myös, että kun kaupungista tehdään jokin mainoselokuva, 
kuulovammaisten kannalta olisi hyvä, jos se voisi olla tekstitetty. Neuvosto toivoi myös sanaston 
laatimista osoitteineen ”paikallisista paikoista”, joista syntyperäiset paraislaiset puhuvat, kuten 
esimerkiksi Ahosen kulma, Puntti jne. Ainakin muualta muuttaneiden on vaikea löytää oikeita 
paikkoja niiden nimien perusteella, joilla paikkoja kutsutaan, sen sijaan että käytettäisiin 
paikkojen oikeita nimiä. 
 

  § 31 Edellisen kokouksen pöytäkirjan tarkastaminen 
 Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin. 
 
  § 32 Esteettömyysasialista 

Esteettömyysasialista on päivitetty. Jäljellä ei ole nyt monta asiaa.  

  § 33 Esteettömyysasiat 
Seurakunnan kiinteistöpäällikkö Jim Karlsson ei ole vielä ottanut yhteyttä neuvostoon Korpo 
Centerissä käynnin tiimoilta, koska rakennuksen remontti on viivästynyt. Apteekki on muuttanut 
kiinteistöön ja apteekin sisäänkäynnillä on nyt automaattinen ovenaukaisumekanismi. 
 
Ravintola Buffalon omistaja ei ole vielä hankkinut luiskaa ulkoterassille. 
 
Träskin palloiluhallin piha asfaltoidaan ja palloiluhallin sisäänkäyntiä muutetaan samalla niin, 
että myös pyörätuolia käyttävät pääsevät helposti sisälle. 
 
Mats Nordström ja Robert Helin lupasivat tarkastaa, onko seikkailugolfradan tasoerojen kaikki 
kontrastimerkinnät tehty. He lupasivat myös tarkastaa Kotipizzan sisäänkäynnin 
Kauppiaskadulla. 
 

  § 34 Muut asiat 
Robert Helin on Mats Nordströmin uusi ohjaaja. 
 
Jäsen Elina Lehtilä toivoi, että Varhalta selvitettäisiin, miksi kuljetuspalvelun laskutus ei vielä 
toimi. Nyt ollaan jo syyskuussa, eikä tältä vuodelta ole lähetetty vielä yhtään laskua. Nina 
Bäckström ja Pia Hotanen lupasivat ottaa yhteyttä Varhaan. Puheenjohtaja lupasi ottaa asian 
esille myös hyvinvointialueen vammaisneuvoston seuraavassa kokouksessa.  
 
Toinen asia, jonka puheenjohtaja myös lupasi ottaa esille hyvinvointialueen vammaisneuvoston 
seuraavassa kokouksessa, on se, miksi aikaisemmin Kårkullaan kuuluneissa ja 1.1.2023 lukien 
Varhan alaisuudessa toimivissa mukautetuissa työpaikoissa työskentelevät henkilöt eivät enää 
saa vuosiloma- ja sairausajan palkkaa. 
 
Kaupunginhallitus valitsee 2.10. vammaisneuvostoon uudet jäsenet. 
 



Vanhusneuvosto suunnittelee kutsuvansa Kemiönsaaren vanhus- ja vammaisneuvoston 
vieraakseen myöhemmin syksyllä. Myös meidän neuvostomme kutsutaan kokoukseen. 
 
Keskusteltiin tämän vuoden esteettömyyspalkinnosta. Ehdotuksia voi esittää vielä seuraavaan 
kokoukseen asti.  
 

  § 35 Seuraava kokous  
Seuraava kokous suunnitellaan pidettävän lokakuun lopussa. 

Parainen 31.8.2023 

 

_______________________   _________________________ 

 Christian Andersson    Åsa Knuts 
 puheenjohtaja     sihteeri 


